
Beste griffie, 
 
Hierbij vragen voor het college mbt het uitdelen van de gratis compost afgelopen 24 maart. 
 
Geacht college, 
 
24 maart 2022 zijn er ook in onze gemeente vele kilo's met gratis compost aangeboden door de 
gemeente Schagen en inwoners konden dit ophalen op de gemeentewerf aan de Zijperweg. 
Uit onderzoek in opdracht van EenVandaag blijkt compost gemaakt van gft mogelijk vervuild met 
meerdere giftige stoffen. 
In onderzochte compost werden PFAS, resten van bestrijdingsmiddelen en zware metalen gevonden. 
Deskundigen zijn vooral bezorgd over de aanwezigheid van zogenoemde azolen 
(schimmelbestrijders). De aanwezigheid van azolen is een van de acute gezondheidsrisico's die 
levensbedreigend kunnen zijn. Ook de vondst van lood wordt ' niet acceptabel' genoemd. 
 

1. Welke klassen A, B of C heeft u uitgedeeld? 
De gratis ter beschikking gestelde compost betreft klasse A. 

2. Gebruikt de gemeente deze compost ook zelf? 
Wij gebruiken de compost niet zelf. De compost is voor ons niet vrij genoeg van onkruid 
zaden. 

3. Bent u voornemens naar aanleiding van de laatste bevindingen te stoppen met gebruiken en 
uitdelen van vervuilde compost? 
Compost kan een belangrijke rol vervullen in de circulaire economie. Dat er pesticiden, 
zware metalen en PFAS in de compost zijn aangetoond vinden wij en HVC een ongewenste 
situatie. Het is echter vooral een signaal van de mate waarin deze stoffen wijd verspreid zijn 
in ons milieu. Compost is een spiegel van onze maatschappij. Het wordt gemaakt van 
groente,- fruit en tuinafval aangevuld met etensresten. Omdat er nog steeds allerhande 
pesticiden worden gebruikt om onkruid en ongedierte te bestrijden, is het niet meer dan 
logisch dat het gft-afval restanten van bestrijdingsmiddelen bevat. Die vervolgens ook terug 
te vinden zijn in de compost. Hetzelfde gaat op voor PFAS en andere stoffen. 
Compost valt onder de meststoffenwet. De HVC houdt zich aan de normen in de 
meststoffenwet en bemonstert en keurt hun compost regelmatig. De uitgeleverde compost 
voldoet aan alle geldende normen en is in die zin dus niet vervuild. Noch is de compost 
binnen de normen per definitie meer vervuild dan andere compost. Zolang dat het geval is, 
en HVC de compost gratis aanbiedt, zijn wij niet voornemens te stoppen met het ter 
beschikking stellen van deze compost. 

4. Als er nog compost over is overweegt de gemeente dit terug te brengen naar de 
afvalverwerker? 
Nee, het gaat hier om compost die voldoet aan de normen van de meststoffenwet. 

5. Gaat u de inwoners waarschuwen voor de mogelijke aanwezigheid van gifstoffen in de door 
u gratis uitgedeelde compost? 
In tal van producten, waaronder voedingsmiddelen, zitten resten van pesticiden, PFAS en 
dergelijke. Zolang  deze gifstoffen binnen de wettelijke normen blijven, is waarschuwen in 
z’n algemeenheid niet aan de orde. 
In dit geval gaat het om compost die voldoet aan de normen van de meststoffenwet. Omdat 
de aanwezige onwenselijke stoffen binnen de wettelijke normen blijven, vinden wij 
waarschuwen niet nodig. Indien ons bekend zou zijn dat de compost niet voldoet aan de 
wettelijke normen, dan verstrekken wij die compost niet aan onze inwoners. 

 
Met vriendelijke groet, 
Merieke Bredewold Wens4U 


